

မြန်မာစစ်တပ်ပိုင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၊ ယင်းတို့၏ ဒါရိုက်တာများနှင့် အရေးပါသည့် ယင်းတို့၏ စီးပွားဖက်များကို Justice For Myanmar က စာရင်းပြုစု ထုတ်ဝေခဲ့ပြီး၊ နိုင်ငံတကာမှ ယင်းတို့ကို ပစ်မှတ်ထားပိတ်ဆို့အရေးယူမှုချက်ချင်းပြုလုပ်ရန် တောင်းဆို

စစ်အာဏာရှင်များနှင့် စီးပွားရေး လုပ်ဆောင်နေခြင်းကို ချက်ချင်းရပ်ပါ

၂၀၂၁ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၄ရက်နေ့၊ မြန်မာနိုင်ငံ။ ။ မြန်မာစစ်တပ်သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်နေ့တွင် ကျူးလွန်ခဲ့သော စစ်အာဏာသိမ်းခြင်းအပြင်၊ တိုင်းရင်းသားဒေသများတွင် ကျူးလွန်ခဲ့သော စစ်ရာဇဝတ်မှုများနှင့် လူသားမျိုးနွယ်စုအပေါ် ကျူးလွန်သည့် ရာဇဝတ်မှုများ အပါအဝင်၊ ရိုဟင်ဂျာလူမျိုးများအပေါ် ကျူးလွန်ခဲ့သော လူမျိုးတုံး သုတ်သင်ရှင်းလင်းသည့် စစ်ဆင်ရေး စသည့် နိုင်ငံတကာ ဥပဒေများကိုလည်း ဆက်လက် ချိုးဖောက်လျက် ရှိနေသည်။ သို့ဖြစ်၍ ယင်း ရာဇဝတ်မှုများကို ထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရန်အတွက် မြန်မာစစ်တပ်ကို ပစ်မှတ်ထားသည့် ဘက်စုံလွှမ်းခြုံသော စီးပွားရေး ပိတ်ဆို့အရေးယူမှုကို ချက်ခြင်းဆောင်ရွက်ပေးပါရန် နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းကို Justice For Myanmar က တောင်းဆိုလိုက်ပါသည်။ ထို့အပြင် နိုင်ငံပိုင် လုပ်ငန်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဖက်စပ်လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသော စီးပွားရေး လုပ်ငန်းကြီးများကိုလည်း ချက်ခြင်း အဆက်ဖြတ် ရပ်တံ့ပစ်ရန် Justice For Myanmar မှ တောင်းဆိုသည်။

ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့၏ သုတေသနပြု တွေ့ရှိချက် အရ မြန်မာစစ်တပ်မှ အပြည့်အဝ သို့မဟုတ် တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း ပိုင်ဆိုင်ထိန်းချုပ်ထားသော လုပ်ငန်းပေါင်း ၁၃၃ ခု ရှိပြီး၊ ယင်းလုပ်ငန်းများ၏ ဒါရိုက်တာ ၁၇၄ ဦး ရှိကြောင်း တွေ့ရှိထားပါသည်။ ထိုလုပ်ငန်းများထဲမှ လုပ်ငန်းပေါင်း ၁၂၂ ခုသည် စစ်တပ်အတွက် ကြီးမားသော ဝင်ငွေကို ရှာဖွေပေးနေပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ ပြုစုထားသော စာရင်းတွင် လုပ်ငန်း ၃၂ ခုမှာ ယခင်က အရပ်ဘက် ဝန်ကြီးဌာနများမှ စီမံခန့်ခွဲနေသော နိုင်ငံတော်ပိုင်လုပ်ငန်းများ ဖြစ်ပြီး၊ ယခုအခါတွင် စစ်တပ်လက်အောက်သို့ ကျရောက်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါသည်။

Justice For Myanmar ၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ မရတနာမောင်က မှတ်ချက်ပေးသည်မှာ
"ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ရက်နေ့က ကျူးလွန်ခဲ့တဲ့ နိုင်ငံတော်ကို ပုန်ကန်ပြီး စစ်အာဏာသိမ်းခဲ့တဲ့

JUSTICE FOR MYANMAR

တရားလက်လွတ် ရာဇဝတ်မှု အပါအဝင် မြန်မာစစ်တပ်ရဲ့ စက်ဆုပ်ရွံရှာစရာ တရားဥပဒေချိုးဖောက်မှုတွေဟာ စစ်တပ်ရဲ့ စီးပွားရေး လောဘဇောတိုက်နေတာတွေကြောင့်ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာစစ်ခေါင်းဆောင်တွေဟာ မြန်မာပြည်သူတွေ ရသင့်ရထိုက်တဲ့ ဥစ္စာဘဏ္ဍာတွေကို မတရား လုယက်ခိုးဝှက်ပြီး ချမ်းသာလာတာဖြစ်ပါတယ်။ ပိုဆိုးတာက အဲဒီကြွယ်ဝမှုတွေကို မြန်မာပြည်သူတွေကို ဖိနှိပ်ဒုက္ခပေးတဲ့ စစ်ဆင်ရေးတွေမှာ သုံးနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုမျိုး အာဏာကို သိမ်းယူနိုင်အောင် သူတို့ကို အကျိုးအမြတ်တွေ အများကြီး ရှာပေးနေတဲ့ ဂျပန်က Kirin Holdings, ကိုးရီးယားက POSCO, ဗီယက်နမ်စစ်တပ်ပိုင် Viettel, တရုတ်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနပိုင် NORINCO စတဲ့ နိုင်ငံတကာ ကုမ္ပဏီကြီးတွေက အထောက်အကူ ပြုပေးနေတာဖြစ်ပြီး၊ ခုတက်လာတဲ့ စစ်အာဏာရှင်အောက်က ကျွန်ုပ်တို့ပြည်သူတွေရဲ့ ဆင်းရဲဒုက္ခတွေအတွက် သူတို့မှာ တာဝန်အပြည့် ရှိပါတယ်။ မြန်မာစစ်တပ်နဲ့ သူတို့ကိုအကျိုးပြုနေတဲ့ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေကို ခုချက်ချင်း ပြတ်ပြတ်သားသား အရေးမယူဘူးဆိုရင် စစ်အာဏာရှင်တွေဟာ ပြည်သူတွေကို ခုထက်ပိုပြီး အကြမ်းဖက် ဖိနှိပ်နေဦးမှာဖြစ်ပြီး ဒီမိုကရေစီလည်း ဘယ်တော့မှ ရှင်သန်နိုင်မှာ မဟုတ်ပါဘူး။"

Justice For Myanmar က မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓတ်ငွေ့လုပ်ငန်း MOGE နှင့် မိုဘိုင်းသတင်းဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း MPT တို့ကို စာရင်းတွင် ထဲသွင်းဖော်ပြထားပါသည်။ MOGE သည် မြန်မာနိုင်ငံရှိ စစ်တပ်ပိုင် လုပ်ငန်းများထဲတွင် အမြတ် အများဆုံး ရရှိနေသည့် လုပ်ငန်းဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတကာမှ အကြီးဆုံး ရေနံနှင့် သဘာဝဓတ်ငွေ့ ကုမ္ပဏီကြီးများဖြစ်သည့် TOTAL, Chevron, POSCO တို့နှင့် ထုတ်လုပ်မှု ခွဲဝေရေးစာချုပ်များကို ချုပ်ဆိုထားပါသည်။ MPT သည် ဂျပန်ကုမ္ပဏီများဖြစ်သည့် KDDI နှင့် Sumitomo Corporation တို့နှင့် ဖက်စပ်လုပ်ကိုင်နေပါသည်။

မရတနာမောင်က ဆက်ပြောသည်မှာ "ဖေဖော်ဝါရီ ၁ရက်နေ့နောက်ပိုင်း မြန်မာစစ်အာဏာရှင်တွေနဲ့ ဆက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံပြီး အလုပ်လုပ်မယ့် ကုမ္ပဏီတွေဟာ စစ်အာဏာရှင်တွေရဲ့ ဘဏ်ထဲကို ငွေတွေ လှိမ့်ထဲပေးသလို ဖြစ်နေပြီး သူတို့ရဲ့ ရာဇဝတ်မှုတွေမှာ ကြံရာပါ ဖြစ်နေမှာပါ။ ဒါကြောင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေအားလုံး စစ်အာဏာရှင်နဲ့ ချက်ခြင်း အဆက်ဖြတ်ဖို့ တောင်းဆိုပါတယ်။ အရင်ကလည်း ကြုံခဲ့ဖူးတဲ့အတိုင်း အမှောင်ဖုံးနေတဲ့ နဝတ/နအဖ စစ်အာဏာရှင်လက်ထက်မှာ TOTAL ကုမ္ပဏီက ရှာဖွေပေးခဲ့တဲ့ ရေနံသဘာဝဓတ်ငွေ့က အကျိုးအမြတ်တွေဟာ စစ်အာဏာရှင်တွေ

JUSTICE FOR MYANMAR

သက်ဆိုးရှည်ပြီး ပြည်သူတွေကို နှစ်ရှည်လများ ဒုက္ခပေးဖို့ အကြောင်းတရား အထောက်အပံ့ ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီအမှားမျိုးကို နောက်ထပ် မကျူးလွန်ဖို့ နိုင်ငံတကာ မိသားစုကို ကျွန်မတို့ တောင်းဆိုလိုက်ပါတယ်။ ခုတခါ အာဏာသိမ်း စစ်အစိုးရက ပြည်သူတွေကို အသံတိတ်သွားအောင် မတော်လှန်ရဲအောင် အကြမ်းဖက် ဖိနှိပ်တာတွေ လုပ်ဖို့ပြင်နေတာဖြစ်ပြီး၊ KDDI, Sumitomo စတဲ့ကုမ္ပဏီတွေဟာ မြန်မာစစ်တပ်က ကျွန်မတို့ ပြည်သူတွေအပေါ် ရက်စက်တဲ့ လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှုတွေမှာ ကြံရာပါဖြစ်နေတာကို ချက်ခြင်း အဆုံးသတ်ဖို့ အထူးတာဝန်ရှိတယ်ဆိုတာ သတိပေးချင်ပါတယ်။"

အယ်ဒီတာများသို့မှတ်ချက်

Justice For Myanmar မှ စာရင်းပြုစုထုတ်ဝေထားသော နိုင်ငံတကာမှ သီးခြားပစ်မှတ်ထားပြီး စီးပွားရေး ပိတ်ဆို့အရေးယူရန် လိုအပ်သည့် "မြန်မာ့စစ်တပ်ပိုင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၊ ယင်းတို့၏ ဒါရိုက်တာများနှင့် အရေးပါသည့် ယင်းတို့၏ စီးပွားဖက်များ" စာရင်းအပြည့်အစုံကို ဤနေရာတွင် ဖတ်ရှုနိုင်ပါသည်။ www.justiceformyanmar.org/stories/myanmar-military-controlled-businesses-associates-that-require-targeted-sanctions

Justice For Myanmar သည် မြန်မာပြည်သူများအတွက် တရားမျှတမှုနှင့်တာဝန်ခံမှုရရှိစေရေး အတွက် စည်းရုံးလှုံ့ဆော်နေသည့် အမည်မဖော်လိုသော တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ တစ်စုဖြစ်ပြီး ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီနှင့် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသော ငြိမ်းချမ်းရေးကို ရှေ့ရှုလျက် စစ်တပ် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအားလုံး ရပ်ဆိုင်းရန် တောင်းဆိုလျက်ရှိ သည်။

စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၏ ဒါရိုက်တာများ၏ အများသိရာထူးတာဝန်များ အပါအဝင် စစ်တပ်ပိုင်လုပ်ငန်းစုများ၏ အုပ်ချုပ်မှု ဖွဲ့စည်းပုံကို သိရှိလိုလျှင် -

ကုလသမဂ္ဂအချက်အလက်ရှာဖွေရေးမစ်ရှင်အစီရင်ခံစာ

(မြန်မာစစ်တပ်၏စီးပွားရေးအကျိုးအမြတ်များ) တွင်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

JUSTICE FOR MYANMAR

ထပ်မံသိရှိလိုပါက -

ရတနာမောင်

အီးမေးလ် - media@justiceformyanmar.org

ဝဘ်ဆိုဒ် - <https://www.justiceformyanmar.org/>

ပုံတူဝဘ်ဆိုဒ် - <https://justiceformyanmar.github.io/justiceformyanmar.org/>

တွစ်တာ - @justicemyanmar

ဖေ့ဘုတ် - <https://www.facebook.com/justiceformyanmar.org/>